
MESTNI SKLAD
STAVBNIH ZEMLJIŠČ

Med Ijubljanskimi občinami in mestom se že nekaj časa bijejo različne bitke.
Večini teh bitk bolruje različno tolmačenje izvirnih pristojnosti. Pistojnosti pa
po domače pomenijo denar in s tem seveda moč. Medtem ko Ijubljanske občine
še nekako nonnalno delujejo, pa je na mestu pravi kaos, ki ga je povzročilo
nedelovanje mestne skupščine in samovoljno delovanje mestnih oblasti, ki
nimajo pravega parlamentaraega nadzora. Eno izmed velikih jabolk spora je
tudi mestni skJad stavbnih zemljišč. O njegovem delovanju je občinski izvršni
svet že razpravljal, končno besedo o tem pa bodo rekli občinski poslanci.

Mestni sklad stavbnih zemljišč že od
junija letos ne deluje več legitimno, saj je
upravnemu odboru in njegovemu predsed-
niku potekel mandat. Mestna skupščina še
ni imenovala novih ljudi na te funkcije, je
bilo slišati na nedavni seji moščanskega
izvršnega sveta. Sicer pa so v občini Mo-
ste-Polje zelo nezadovoljni z delom tega
sklada, zato je občinska skupščina že na
junijski seji zahtevala od svojega izvršnega
sveta, naj pripravi osnutke aktov za usta-
novitev občinsfcega sklada stavbnih zem-
ljišč. Občinski sklad stavbnih zemljišč so
že ustanovili v občini Šiška, vendar se je
zataknilo na registracijskem sodišču.
Ustavno sodišče je namreč razsodilo, da
Ijubljanske občine ne morejo ustanoviti
občinskih skladov stavbnih zemljišč, ker so
to pravico že prenesle na mestno skupš-
čino.

Ker moščanska občina ne more ustano-
viti svojega sklada stavbnih zemljišč, rada
pa bi zaščitila svoje interese oziroma inte-
rese svojih občanov, se je odločila za dru-
gačno pot. Občinski izvršni svet je ne-
davno sprejel sklepe, o katerih bodo raz-
pravljali poslanci občinske skupščine na
seji, ki bo konec septembra. Izvršni svet
bo takrat skupščini predlagal, naj občina
Moste-Polje do konca leta zadrži vsa sred-
stva, ki se zbirajo z oddajo stavbnega zem-
ljišča v družbeni lastnini, in sredstva, ki se
zbirajo iz prispevkov tistih, ki vlagajo
v pripravo in opremljanje stavbnega zem-
ljišča. Tako zbran denar bo občina upora-
bila za uresnišitev programa svojih razvoj-
nih nalog za leto 1992, predvsem za boljšo
komunalno opremljenost v občini in za
urejanje stavbnih zemljišč. Izvršni svet je
prepričan, da je to edina mogoča in le-
galna pot, da se uresničijo tudi tiste raz-
vojne naloge, ki jih je pripravil občinski
izvršni svet, občinska skupščina pa potr-
dila.

Vendar pa izvršni svet zahteva tudi celo-
vito revizijo finančnega poslovanja sklada
v letošnjem letu, predvsem zaradi uteme-
ljenega suraa, da je ta nepravilno razpore-
jal in porabil denar, ki ga je dobival kot
nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč.
Če poslanci občinske skupščine ne bodo
podprli predlogov svojega izvršnega sveta,
ta ne bo mogel uresničiti občinskih razvoj-
nih nalog in zato ne bo sprejel nobene
odgovornosti. Izvršni svet tudi zahteva od
vodstva mestne skupščine, naj na svoji prvi
seji imenuje nov upravni odbor sklada, da
bo ta lahko deloval legitimno.

Člani izvršnega sveta so poudarili. da je
za moščansko občino nesprejemljivo, da
sklad v celoti uresničuje mestne naloge,
občinskih pa ne. Tako so bili v občini
v prvi polovici letošnjega leta iz programa
nalog sklada za področje urejanja v občini
uresničeni le štirje odstotki nalog. Edino,
v kar sklad v občini vlaga, je prva faza
ureditve gramoznice ob Litijski cesti.
Predsednik izvršnega sveta Brane Matja-
šec je dejal, da bodo z razmerami v mest-
nem skladu stavbnih zemljišč in ukrepi, ki
jih pripravlja občina, znova seznanili po-
slance občinske skupščine. Poudaril je, da
bodo v občini lahko uresničili svoje raz-
vojne naloge le tako, da bodo denar zadr-
žali in ga ne bodo nakazali skladu. Sekre-
tarka za občo upravo in razvoj krajevnih
skupnosti Vesna Mižič je dejala, da je bil
prvotni namen ustanovitve mestnega
sklada priprava stavbnih zemljišč za grad-
njo. Nedejavnost sklada pa je povzročila,
da Ljubljana za pribodnjih nekaj let nima
nobenega območja, namenjenega za sta-
novanjsko gradnjo, to pa je za tako veliko
mesto nesprejemljivo. Mestni sklad stavb-
nih zemljišč je denar namenjal za vse
drugo, pozabil pa je na svojo osnovao
dejavnost, zaradi katere so ga ljubljanske
občine ustanovile, je še dodala.
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